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Na náročný program jsem si už zvykl, říká házenkář o studiu na vysoké škole
...studuje třetím ročníkem prezenční formou ergoterapii na Fakultě zdravotnických studií ZČU. „Teď jsem se zapojil do univerzitního programu UNIS, který
podporuje studium se sportem. Program podporuje vybrané sportovce z celé univerzity a díky němu všechno zvládám mnohem lépe. Je v něm finanční...
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Atletika

Znovu rekordní Duplantis a vítězná Švábíková
...proběhl další ročník speciálního tyčkařského mítinku. Švédský fenomén Armand Duplantis ho ozdobil světovým rekordem. Soutěž žen vyhrála Amálie
Švábíková. Armand Duplantis se rozhodl v této sezóně vynechat halové mistrovství Evropy v Istanbulu a je to velká škoda, jelikož se nachází v
parádní...
atletika.cz | 26.02.2023 | autor: Petr Jelínek | URL

Parasport

Luxová s Petroušem zazářili na závodech ve Spojených arabských emirátech
Kompletní medailová sbírka – taková je bilance dvou českých atletů na 11th International Open Athletics Meeting v Šardžá (Sharjah). Anna Luxová i
Jaroslav Petrouš se na Blízkém východě představili ve skvělé formě a úspěšně tak vstoupili do nové závodní sezóny 2023.
paralympic.cz | 22.02.2023 | URL

Tenis

Siniaková v Méridě na finále nedosáhla, podlehla Giorgiové
Kateřina Siniaková na tenisovém turnaji v Méridě zůstala před branami finále. Světová deblová jednička prohrála v semifinále s Italkou Camilou
Giorgiovou 5:7, 6:7. Titul v Mexiku získá nenasazená hráčka, soupeřkou 68. tenistky světa Giorgiové bude Rebecca Petersonová ze Švédska, jíž patří v...
aktualne.cz | 26.02.2023 | autor: ČTK | URL
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Plzeň – Vrcholový sport a studium na vysoké škole? 
Žádná procházka růžovým sadem, což na vlastní kůži poznává házenkář Talent týmu Plzeňského kraje Martin Říha (na snímku). Dvaadvacetiletá střední
spojka studuje třetím ročníkem prezenční formou ergoterapii na Fakultě zdravotnických studií ZČU. 
„Teď jsem se zapojil do univerzitního programu UNIS, který podporuje studium se sportem. Program podporuje vybrané sportovce z celé univerzity a
díky němu všechno zvládám mnohem lépe. Je v něm finanční podpora a různé výhody, abychom sport a studium skloubili co nejlépe,“ říká Martin Říha. 

Program funguje na bázi výběrového řízení? 

Ano. Přihlásí se určitý počet lidí a podle úspěchů za předchozí rok se udělá výběrové řízení. Jelikož jsme minulý rok s kluky vybojovali stříbrné medaile,
vyhráli domácí pohár a účastnili se evropského poháru, byla cesta do programu UNIS pro mě snazší. 

Vysvětlete laikovi rozdíl mezi ergoterapií a fyzioterapií. 

Ergoterapeut se snaží začlenit člověka po traumatickém onemocnění, nehodě, nebo s mentálním postižením zpět do společnosti. Aby dokázal zvládat denní
činnosti a byl soběstačný. 
Fyzioterapie se týká určitého problému, například pohybového. 

Čekají vás letos státnice? 

Až příští rok, protože jsem si studium prodloužil o rok, abych všechno zvládal lépe. 

I když studujete prezenčně, tak večerní přednášky vynecháváte kvůli tréninku? 

Ano, ale od toho jsem v programu UNIS, aby pedagogové byli shovívavější. 
Myslím si, že takto je to super. Samozřejmě že když je studium ve večerních hodinách, tak to moc nešlo skloubit se sportem. 
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Jaké jsou přesto vaše zkušenosti za ty necelé tři roky? 

Už jsem si zvykl. Občas mám třeba dopoledne povinné předměty, takže musím vynechat ranní trénink v posilovně, kterou si mohu nahradit kdykoliv po
večerním tréninku. Někdy je to náročné, protože člověk ráno přijde do školy a domů se vrátí v osm večer. 

Jak to máte s přípravou na zkoušky? 

Příprava na studium nastává až ve zkouškovém období, které je naštěstí v lednu, a pak po play-off v červnu. Samozřejmě ale v průběhu roku jsou testy,
takže se učím i v průběhu semestru. 

Budete se chtít věnovat raději tomu, co studujete, než dráze trenéra či manažera? 

Na střední škole jsem vystudoval maséra, takže už od té doby jsem měl nějakou vizi a tím směrem bych se chtěl ubírat. Vysoká škola mi umožní ještě
lépe poznat lidské tělo. Po ukončení házenkářské kariéry bych chtěl u sportu zůstat. Uvidíme, jestli jako trenér, nebo jako Zdeněk Koranda, náš masér v
týmu. Což by mně vyhovovalo vzhledem ke zkušenostem s házenou. Navíc bych mohl jezdit na zápasy a prožívat je s mužstvem. 

Případně u jiného sportu, jako bývalý házenkář Jaroslav Kugler, masér u hokejistů Škody Plzeň? 

Ano. Měl jsem nabídku, abych vykonával praxi maséra u fotbalistů v Přešticích. Ale to byla spíš hypotetická nabídka od bývalého spoluhráče z házené,
který se teď pohybuje u fotbalu. Je jasné, že toho mám hodně a že by to teď nešlo. Nicméně jsem rád, že se taková příležitost naskytne, že lidé o mně
vědí a že studium má smysl. 

Atletika

Znovu rekordní Duplantis a vítězná Švábíková
atletika.cz | 26.02.2023 | autor: Petr Jelínek | URL

Ve francouzském C lermont-Ferrand proběhl další ročník speciálního tyčkařského mítinku. Švédský fenomén Armand Duplantis ho ozdobil světovým
rekordem.

Soutěž žen vyhrála Amálie Švábíková. 
Armand Duplantis se rozhodl v této sezóně vynechat halové mistrovství Evropy v Istanbulu a je to velká škoda, jelikož se nachází v parádní formě. Hned
při svém letošním prvním startu na domácím mítinku v Uppsale zaznamenal vůbec svůj nejlepší vstup do sezóny, když překonal laťku ve výšce 610
centimetrů. Následně zvítězil i v Berlíně za 606. V obou závodech se pak pokoušel o posunutí vlastního světového rekordu z loňského roku. Hodnota 622
centimetrů mu ovšem odolala. 
Napotřetí už byl úspěšný. V C lermont-Ferrand si nejprve zajistil vítězství skokem na 601 centimetrech a následně si nechal na stojany nastavit
zmiňovaných 622. První dva pokusy byly ještě nezdařené, ale tím třetím se mu opět podařilo posunout hranice této disciplíny. Duplantis tak už pošesté v
kariéře posunul hodnotu historického světového maxima ve skoku o tyči. Zároveň se jednalo také o jubilejní šedesátý závod, ve kterém zdolal šest metrů
a více. Velmi kvalitních výkonů dosáhli také druhý Australan Kurtis Marschall a třetí Nizozemec Menno Vloon. Oba skočili shodně 591 centimetrů. 
Závod žen opanovala k naší radosti Amálie Švábíková. Svěřenkyně trenéra Štěpána Janáčka zahájila na 446 a svou základní výšku skočila napodruhé.
Bojovat pak musela na 456, kde potřebovala všechny tři pokusy, ale nakonec byla také úspěšná. Klíčovou hodnotu v boji o vítězství, tedy 466 centimetrů,
pak pokořila jako jediná a navíc se jí to podařilo hned úvodním pokusem a připsala si cenné prvenství na mítinku, který pořádá věhlasný Renaud
Lavillenie. Triumf je o to cennější, že za sebou nechala dvě velmi kvalitní soupeřky, a to domácí Margot Chevrier a Švýcarku Angelicu Moser, které
zapsaly 456 centimetrů. 

Parasport

Luxová s Petroušem zazářili na závodech ve Spojených arabských emirátech
paralympic.cz | 22.02.2023 | URL

Kompletní medailová sbírka – taková je bilance dvou českých atletů na 11th International Open Athletics Meeting v Šardžá (Sharjah). Anna Luxová i
Jaroslav Petrouš se na Blízkém východě představili ve skvělé formě a úspěšně tak vstoupili do nové závodní sezóny 2023.

Tenis

Siniaková v Méridě na finále nedosáhla, podlehla Giorgiové
aktualne.cz | 26.02.2023 | autor: ČTK | URL

Kateřina Siniaková na tenisovém turnaji v Méridě zůstala před branami finále. Světová deblová jednička prohrála v semifinále s Italkou Camilou
Giorgiovou 5:7, 6:7.

Titul v Mexiku získá nenasazená hráčka, soupeřkou 68. tenistky světa Giorgiové bude Rebecca Petersonová ze Švédska, jíž patří v pořadí WTA až 140.
místo.
Siniaková byla jako turnajová čtyřka jedinou nasazenou hráčkou v semifinále. Mezi nejlepšími čtyřmi tenistkami byla naposledy před pěti měsíci v
Portoroži, kde tehdy šestadvacetiletá Češka došla až ke třetímu titulu.
Sedmačtyřicátá hráčka žebříčku Siniaková se s Giorgiovou utkala po pěti letech a ve čtvrtém vzájemném duelu potřetí za sebou prohrála. Do utkání
vstoupila sice ziskem soupeřčina podání, ale v osmé hře sama servis ztratila a za stavu 5:6 podruhé. Ve druhé sadě vyrovnala ztrátu 1:4 a šla dokonce do
vedení 6:5, pak ale stejně jako Giorgiová podruhé v setu neudržela servis a v tie-breaku získala jen dva body.

Tenisový turnaj žen v Méridě v Mexiku (tvrdý povrch, dotace 259 303 dolarů):

Dvouhra - semifinále:
Giorgiová (It.) - 
Siniaková
(4-ČR) 7:5, 7:6 (7:2), Petersonová (Švéd.) - McNallyová (USA) 6:2, 6:7 (4:7), 6:4.
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